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Protokół Nr 05/19 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

w dniu 21 marca 2019 roku. 
 

 

 
 

Obrady Komisji prowadził Pan Paweł Krakowiak - Zastępca Przewodniczącego Komisji 

Edukacji, Kultury i Sportu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz goście zgodnie z listami obecności 

(załącznik nr 1 i 2). 
 

 
Rozpoczęcie obrad o godz. 1O.OO. 

 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie stypendium przyznawanego przez 

Województwo Świętokrzyskie studentom kształcącym się na kierunku lekarskim. 

2. Sprawozdanie    z    realizacji    przedsięwzięć    patriotycznych obywatelskich  

w województwie świętokrzyskim w roku 2018 w ramach Świętokrzyskiego Programu 

Edukacji Patriotycznej "Młodzież Pamięta". 

3. Omówienie Uchwały Nr III/13118 Młodzieżowego Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego z dnia 15.12.2018 r. w sprawie poszerzania elementarnej wiedzy 

historycznej i kształtowania postawy patriotycznej, w ramach spotkań edukacyjnych 

tytułem "Żywe lekcje historii". 

4. Sprawy różne. 

 

 
(projekty uchwał stanowią załącznik do protokołu z VII sesji sejmiku) 

 

 
Paweł Krakowiak - Przewodniczący Posiedzenia powitał wszystkich zgromadzonych, 

stwierdził quorum i odczytał porządek posiedzenia. Następnie poprosił o zreferowanie 

punktu 1. 
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Ad. 1. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie stypendium przyznawanego przez Województwo 

Świętokrzyskie studentom kształcącym się na kierunku lekarskim. 

 

Bogumiła Niziołek - Dyrektor Departamentu Ochrony Zdrowia zreferowała projekt 

uchwały zgodnie z uzasadnieniem. Wysokość stypendium założona jest w kwocie 2000 zł, 

wypłacana ma być z budżetu województwa świętokrzyskiego. 

W załączniku zamieszczone zostały kryteria przyznawania stypendiów: 

§ 3. Stypendium może być przyznane kandydatowi,  który spełnia łącznie następujące 

warunki: 

1) jest studentem IV, V lub VI roku kształcącym się na kierunku lekarskim, 

 2) nie powtarza roku, na który ubiega się o przyznanie stypendium, 

3) nie korzysta z urlopów określonych w regulaminie studiów w okresie, na który ubiega się 

o przyznanie stypendium, 

4) zobowiąże się do odbycia stażu i podjęcia pracy w podmiocie leczniczym  na terenie 

województwa świętokrzyskiego, dla którego organem tworzącym jest Województwo 

Świętokrzyskie na okres pracy odpowiadający okresowi pobierania stypendium, liczonych 

pełnymi latami, 

5) zobowiąże się do  dokonania  wyboru  specjalizacji  lekarskiej,  która jest  deficytowa w 

podmiocie leczniczym, o którym mowa w pkt 4, w którym podejmie zatrudnienie. 

Stypendia będą promować mieszkańców województwa świętokrzyskiego oraz osoby 

zamierzające pracować w naszym województwie. Na początku będzie 30 stypendiów, 

docelowo 40. 

 

W dyskusji uczestniczyli: Jolanta Tyjas, Bogumiła Niziołek, Marek Strzała, Marek 

Bogusławski, Leszek Wawrzyła, Mariusz Gosek. 

Radni dopytywali o kwestie, które znajdują się w uzasadnieniu - warunki przyznawania, czy 

student musi odpracować stypendium, chcieli też wiedzieć, czy 2000 zł to kwota netto czy 

brutto - uzyskali odpowiedź, że brutto. 

 

Marek Bogusławski - Członek Zarządu poinformował, że powiaty również podejmują 

podobne działania, mamy za mało lekarzy. W późniejszej perspektywie rozważane jest objęcie 

podobnym programem pielęgniarek. 
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Po zakończeniu dyskusji radni zaopiniowali projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie (opinia 

stanowi zał. nr 3 do protokołu). 

 

Ad. 2. 

Sprawozdanie      z      realizacji      przedsięwzięć      patriotycznych obywatelskich w 

województwie świętokrzyskim w roku 2018 w ramach Świętokrzyskiego Programu Edukacji 

Patriotycznej "Młodzież Pamięta". (sprawozdanie stanowi zał. 4 do protokołu) 

 
Leszek Wnętrzak - p.o. Dyrektora Departamentu Edukacji, Sportu i Turystyki na wstępie 

zaznaczył, że zgodnie z Ustawą o samorządzie województwa do naszych zadań należy 

pielęgnowanie polskości oraz kształtowanie i rozwój świadomości narodowej, obywatelskiej 

i kulturowej mieszkańców województwa. 

Następnie pokrótce zreferował dostarczoną wcześniej informację. 

Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości. 

Ad. 3. 

Omówienie Uchwały Nr III/13/18 Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

z dnia 15.12.2018 r. w sprawie poszerzania elementarnej wiedzy historycznej i kształtowania 

postawy patriotycznej, w ramach spotkań edukacyjnych tytułem "Żywe lekcje historii". 

(wszelkie materiały dostarczone przez Młodzież stanowią zał. nr 5 do protokołu) 

 

Jakub Szostek - Przewodniczący Komisji Promocji oraz Radny Młodzieżowego Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego poinformował, iż założeniem jego Komisji było 

promowanie, rozpowszechnienie, ale i urozmaicenie historii naszego regionu. Chcą sprawić, 

by lekcje historii były ciekawsze. W ramach tego projektu miałyby być organizowane pikniki, 

na które szkoły delegowałyby  swoich uczniów.  Podzielili  województwo  na trzy  części 

i w każdej z nich co roku miałyby odbywać się spotkania różne tematycznie –w jednym miejscu 

wiek XX, w innym okres powstań narodowych, a w kolejnym średniowiecze. 

 

Katarzyna Wojdan - Członek Komisji Promocji oraz Radna Młodzieżowego Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego uzupełniła, że te miejsca, to: Kielce, Sandomierz i Ostrowiec 

Świętokrzyski. Do mniejszych miejscowości byłyby wysyłane zawiadomienia o wydarzeniu  

to w pierwszej edycji. W drugiej edycji chcieliby, aby były to miejsca bardziej znaczące 
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historycznie - Ujazd, Małogoszcz, Połaniec - ogólnie jest wiele miejsc, gdzie można by taki 

piknik zorganizować. 

Projekt nie powinien być szczególnie kosztowny, ponieważ chcieliby powiązać swoje działania 

z   Instytutem    Pamięci    Narodowej    w   Kielcach,    Ośrodkiem    Myśli    Patriotycznej 

i Obywatelskiej oraz oczywiście z Marszałkiem Województwa Świętokrzyskiego. 

 
Paweł Krakowiak - Przewodniczący Posiedzenia powiedział, że rekonstrukcjami 

historycznymi zajmuje się ponad 20 lat, obecnie w Stowarzyszeniu Rekonstrukcji 

Historycznych, które w statucie ma zapisaną działalność edukacyjną. 

Bardzo spodobała mu się ta koncepcja, sam nie raz przeprowadzał takie żywe lekcje, tylko 

że w szkołach. Zakres jego stowarzyszenie ma od Rzymu po niemal współczesne czasy. 

Młodzi ludzie bardzo dobrze reagują na takie lekcje, bardzo im się podobają. 

Stowarzyszenie zajmuje się rekonstrukcjami bezpłatnie, choć wie, że są tacy, którzy robią to 

odpłatnie i uważa ich za nieuczciwych. 

Jest zdania, że formy można wypracować, natomiast wysyłanie młodzieży w teren jest nieco 

ryzykowne, dyrektorzy szkół mogą się tego obawiać. 

 

Leszek Wawrzyła - Członek Komisji opowiedział, że w okolicy w której mieszka bardzo 

żywe są wciąż tradycje kościuszkowskie, co roku odbywa się rajd kościuszkowski. 

W 2014 r. było 100-lecie Insurekcji Kościuszkowskiej - organizacją wydarzenia zajął się 

samorząd - odbyła się piękna rekonstrukcja - jako statyści w bitwie brali udział uczniowie 

ze szkół. Wyszło świetnie. 

 

Jolanta Tyjas - Członek Komisji podkreśliła, że podziwia młodych, że pracują, chce im się, 

imponuje jej pomysł. Zaoferowała wszelka pomoc ze swojej strony. 

 

Paweł Krakowiak - Przewodniczący Posiedzenia również zapowiedział, że chętnie udzieli 

się w dziedzinie rekonstrukcji. 

 

Jacek Wołowiec - Dyrektor Świętokrzyskiego Centrum Doskonalenia Nauczycieli - 

powiedział, że bardzo podoba mu się przedstawiona koncepcja, uważa, że dobrze byłoby 

połączyć to ze szkolą i z podstawą programową, bo to skłania nauczycieli do zapraszania grup 

rekonstrukcyjnych. 
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ŚCDN dysponuje przekazem do szkół sugeruje np. zamieścić listę uczciwych grup 

rekonstrukcyjnych, które można polecić. 

Byłby jednak za organizowaniem tego w szkołach. 

 

 
Katarzyna Wojdan - Członek Komisji Promocji oraz Radna Młodzieżowego Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego dopowiedziała, że odeszli od koncepcji organizacji lekcji 

w szkole, bo to musiałoby odbywać się w jakiś dzień roboczy, a wiadomo że członkowie grup 

rekonstrukcyjnych też pracują i nie mogą sobie ot tak rezygnować z pracy. Dlatego chcieliby 

jeden, konkretny piknik w roku, najlepiej w sobotę. 

 

Jakub Szostek - Przewodniczący Komisji Promocji oraz Radny Młodzieżowego Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego uznał, że byłoby dobrze, żeby można było zwrócić się do 

władz województwa o zwolnienie z pracy grup na dzień pikniku. 

 
Paweł Krakowiak - Przewodniczący  Posiedzenia  zadeklarował  błogosławieństwo  swoje 

i członków komisji, a co do kwestii formalno-finansowych zasugerował zwrócić się do Zarządu 

Województwa. 

 

Ad. 4. 

Sprawy różne. 

 

 

Paweł Krakowiak - Przewodniczący Posiedzenia odczytał komunikat prasowy nt I Zjazdu 

Świętokrzyskich Liderek i Liderów Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Działania „Krzemienny 

Krąg'', który odbędzie się 23.03.2019 r. 

 

Jakub Szostek - Przewodniczący Komisji Promocji oraz Radny Młodzieżowego Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego w sprawach różnych skierował do Komisji zapytanie, czy 

ich sprawa znajdzie się już w Zarządzie Województwa. 

 
Leszek Wnętrzak - p.o. Dyrektora Departamentu Edukacji,  Sportu i Turystyki uznał, że 

pomysł jest świetny, ale zanim trafi do Zarządu Województwa powinien zostać dobrze 

rozpracowany. To nie będzie drogi projekt, ale jednak pewnego zaangażowania finansowego 

będzie wymagał. Ma  u  siebie  na  biurku  kilka  innych  spraw  pochodzących  również 

od młodzieży i zastanawia się, jak ten temat „ugryźć". Ma pewien pomysł, jak to dofinansować, 
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jednak teraz to nie czas i miejsce na omawianie tych tematów. Poprosił o wizytę Magdaleny 

Malec  - Przewodniczącej   Młodzieżowego   Sejmiku   Woj.   Św.   o   wizytę   u   niego 

w departamencie . Obiecał, że postara się pomóc. 

 

Na tym posiedzenie zakończono o godz. 12.00. 

 

Zastępca Przewodniczącej  Komisji 

Paweł Krakowiak 

  
Protokół sporządziła 
Daria Biskup-Kozik  


